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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "Mennyire „zöld” az a kormány, amely öt éve nem tud félmillió 
köbméternyi, illegális hulladék ügyében sem intézkedni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
            Önök nem is olyan régen, január elején még azzal ünnepeltették magukat, hogy több mint 70
ezren válaszoltak a kormány online környezetvédelmi konzultációjára.  Steiner  Attila  államtitkár
akkor  külön kiemelte,  hogy a  legnagyobb egyetértés  a  „szennyező fizessen”  elvét  övezte,  és  a
válaszadók  67  százaléka  az  illegális  hulladéklerakást  magasabb  bírsággal  sújtaná.  Nos,  azt
megszoktuk már, hogy Önök a kormányzást szeretik álkérdésekről tartott,  többmilliárdba kerülő
konzultációkkal kimaxolni, de vajon mennyire lehet komolyan venni azt a kormányt, amely öt éve
nem tud félmillió köbméternyi, illegális hulladék ügyében sem intézkedni?
            Választókerületemben,  a  XV.  kerületben  ugyanis  több  helyen,  így  többek  közt  a
Szentmihályi  út  melletti  Irinyi  János  laktanya  mögött  is  közel  félmillió  köbméternyi  építési
törmeléknek  tűnő,  illegálisan  elhelyezett  hulladék,  köznapi  nyelven  fogalmazva,  sitt  vár
elszállításra. Nem egy hete, nem egy hónapja, nem egy éve, hanem egészen pontosan 2017 ősze óta.
Feltételezem,  hogy  mivel  Ön  alá  fog  tartozni  a  következő  években  a  környezetvédelem  és  a
hulladékgazdálkodás  ügye,  már  biztosan  hallott  a  sokezer  rákospalotai,  pestújhelyi  és  újpalotai
ember életét megkeserítő problémáról.
           
            Elődöm  és  egyben  barátom,  választókerületem  korábbi  parlamenti  képviselője,  Hajdu
László csak az elmúlt négy évben féltucat alkalommal fordult hol az Ön minisztériumához, hol az
agrárminisztériumhoz,  hol  a  belügyminisztériumhoz,  hogy  megtudja,  hogyan  történhet  meg
Magyarországon,  hogy  az  állami  szervek  nem  képesek  a  hatékony  fellépésre,  a  környezet
legalapvetőbb védelmére, a szennyező felkutatására és megbüntetésére úgy, hogy a szennyezésről



 
készült videófelvételeket a feljelentő anno még a hatóságoknak is átadta.
            Bár a semmitmondó válaszokból eleinte még úgy tűnt, hogy Önök is szégyellik, hogy az
államapparátust nem tudják a leghétköznapibb feladatok ellátására sem alkalmasan működtetni, de
ahogy telt az idő és fogytak a kifogások, úgy mentek át egyre nevetségesebb politikai támadásokba.
2021  márciusában  az  Ön  egykori  államtitkára,  Schanda  Tamás  már-már  eposzi  magasságokba
emelkedett,  amikor  érdemi válasz helyett  a  kormány környezetvédelmi és  hulladékgazdálkodási
eredményeiről  zengett  dicshimnuszokat,  amiből  csupán a  XV. kerületi  érintetlen  hulladékhalom
maradt ki.
Nos,  azóta  is  eltelt  lassan  másfél  év.  Változás  annyi  történt,  hogy  Schanda  Tamásnak  Önök
bőkezűen kifizették a politikai szolgálatait, felfelé bukott és a köztársasági elnök kabinetfőnöke lett,
de ez nem vigasztalja azokat, akiket én képviselek ebben a Házban. Az illegális hulladék ugyanis a
mai napig nem került  elszállításra,  a mai napig szennyezi a a XV. kerületben élők környezetét,
porolja a levegőt és veszélyezteti a kerület lakóinak egészségét.
           
             Ezek után már csak annyit kérdeznék Öntől Miniszter Úr, hogy Ön szerint mennyire „zöld”
az a kormány, amely öt éve képtelen félmillió köbméternyi, illegális hulladék ügyében intézkedni?
Kapnak-e Öntől ígéretet a XV. kerületi lakosok, hogy rendezik végre a tarthatatlan állapotokat, a
veszélyes hulladékot elszállítják, a szennyezőket pedig felkutatják és megbüntetik?
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